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رئیس سازمان توسعه تجارت اعلام کرد

۱۱۰ کشور متقاضی حضور 
در اکسپو ۲۰۲۵ تهران 

رئیس سازمان توسعه تجارت با اشاره به اهمیت اکسپو 
۲۰۲۵، از حضور چهار هزار نفر از ۱۱۰ کشــور در نمایشگاه 

امسال خبر داد.
بــه گزارش خبرگزاری تســنیم، محمدعلی دهقان دهنوی با 
اشــاره به آخرین آمار از شرکت کنندگان بین المللی در نمایشگاه 
 اکســپو 2025 تهران گفت: 1587 نفر از آسیا ، 139 نفر از اروپا،
421 نفــر از آفریقا، 16 نفر از آمریکا و یک نفر از اقیانوســیه که 
مجموعاً 2167 نفر هستند از نزدیک به 110 کشور در این نمایشگاه 

حضور خواهند داشت. 
 وی افــزود: یک رئیس جمهور و یک نخســت وزیر، 32 وزیر،

18 معاون وزیر، 21 رئیس اتاق بازرگانی و 31 انجمن در این رویداد 
حضور دارند. البته یکی از مشــکلات ما ظرفیت کم هتل های 4 و 
5 ســتاره تهران است که ظرفیت بیشتر از 2500 تا 2600 نفر را 

نمی توانیم مدیریت کنیم.
رئیس ســازمان توســعه تجارت ادامه داد: بین 30 تا 40 نفر 
 از وزرای خارجــی به تهــران می آیند. یک هزار شــرکت داخلی

در 800 غرفه در این نمایشــگاه حضور خواهند داشت و کماکان 
400 شرکت دیگر در صف متقاضیان وجود دارند. تمرکز ما روی 
مذاکرات بنگاه با بنگاه و نشســت های تخصصی است که در قالب 

آن ها می توان همکاری های اقتصادی را تعریف کرد.
 پاسخ سخنگو به ادعاهای مضحک!

همچنیــن به گزارش خبرگزاری تســنیم، فاطمه مهاجرانی؛ 
ســخنگوی دولت چهاردهم در نشست خبری هفتمین نمایشگاه 
توانمندی های صادراتی جمهوری اســلامی ایران اکسپو2025، با 
اشــاره به راهبرد دولت که توجه به بخش خصوصی است، افزود: 
یکــی از وظایــف دولت ها کمک به بخش خصوصــی و برگزاری 
نمایشگاه هایی نظیر اکسپو2025 است. در این نمایشگاه بیش از 
دو هزار تاجر حضور خواهند داشــت که بخش خصوصی می تواند 

ارتباطات مؤثری با آنها بگیرد.
او درخصوص ارتباط اقتصادی با آمریکا گفت: ما امور کشــور 
را به مذاکره گره نمی زنیم، اما همان طور که رئیس جمهور گفتند 
سرمایه گذاری هیچ کشوری در ایران جز رژیم غاصب صهیونیستی، 
ممنوع نیست. البته زیرساخت ها علی الحساب برای سرمایه گذاری 
آمریکایی ها فراهم نیســت و فعلًا تمرکز بر پیمان های شانگهای و 
بریکس و... به طور خاص همســایگان اســت. البته ما نه ذوق زده 

مذاکراتیم و نه نسبت به آن گاردی داریم.
گفتنی اســت، برخی مدیران و حامیان دولت در یک مسابقه 
مضحک اظهارنظر، از سرمایه گذاری یک هزار تا 2500 میلیارد دلاری 
آمریکا در ایران در صورت توافق دو کشور سخن گفتند اما عقلای 
حامی و مخالف دولت، گفتند که این افراد یا عدد و رقم نمی دانند 
یا می دانند و با این وعده ها به شعور مردم توهین می کنند؛ چرا که 
آمریکا اگر چنین توان سرمایه گذاری داشت با چند مشکل بزرگ 

اقتصادی- اجتماعی مواجه نبود.

فعالان اقتصادی:

بدون توجه به نتیجه مذاکرات می توان چرخ اقتصاد را چرخاند
مدیرکل دفتر اطلاعات وزارت رفاه اجتماعی خبر داد

تأثیر ۲ درصدی طرح کالابرگ الکترونیک 
در کنترل تورم

مدیرکل دفتر اطلاعات رفاه ایرانیان وزارت رفاه اجتماعی 
گفت: مطابق آمار وزیر جهادکشاورزی، اجرای طرح کالابرگ 
الکترونیک در اســفند حدود دو درصد در کنترل تورم اثر 

داشته است.
بــه گزارش خبرگزاری تســنیم ، احد رســتمی دربــاره طرح 
 کالابرگ الکترونیک اظهار کرد: حدود 12 هزار فروشگاه زنجیره ای

و 230 هزار فروشــگاه خرد در کل اســتان های کشور و در سطح 
روســتاها در این طرح وارد شده اند و خانوارها می توانند با مراجعه 
به فروشگاه ها کالای خود را خریداری کنند. 11 قلم کالای اساسی 
شامل برنج، گوشت سفید و قرمز و سه قلم گروه لبنیات شامل شیر، 
پنیر و ماســت و تخم مرغ و پنج قلم شــامل روغن مایع، ماکارونی، 

برنج و قند و شکر است.
بهبود 8 درصدی تغذیه با کالابرگ

او درباره اینکه طرح کالابرگ، چه میزان در تقویت امنیت غذایی 
مردم تأثیرگذار بوده، گفت: ارزیابی برای سال جدید باید صورت بگیرد 
اما سال گذشته که طرح اجرا شد؛ مرکز پژوهش های مجلس بر اساس 
داده های بودجه خانوار مرکز آمار، تخمین زده بود که حدود هشت 

درصد باعث بهبود تغذیه مردم شده است. 
مدیرکل دفتر اطلاعات رفاه ایرانیــان وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی افزود: طرحی که از اخیراً یعنی از 12 اســفند ماه 1403 
شروع شد؛ از شهریور ماه امکان دسترسی به داده هایش وجود دارد 

که ببینیم تا چند درصد روی تغذیه مردم تأثیر داشته است.
رســتمی درباره اینکه طرح کالابرگ الکترونیک، چه میزان در 
کنترل تورم، مؤثر بوده اســت، گفت: مطابق آماری که وزیر جهاد 
کشــاورزی اعلام کرده بودند؛ اجرای این طرح در اسفند حدود دو 
درصد در کنترل تورم اثر داشــته است. میانگین تورم ماهانه تورم 
حدود ســه درصد است و اگر حوزه اقلام غذایی بتواند تا حدود دو 
درصد تورم را کنترل کند؛ نتیجه قابل توجهی است و این تجربه را 

می توانیم روی سایر کالاها استفاده کنیم.
پاسخ به یک دغدغه مهم مردم

وی درباره اینکه آیا استفاده از کالابرگ، موجب قطع یارانه نقدی 
می شــود یا خیر؟ تصریح کرد: بحثی بین استفاده از طرح کالابرگ 
و یارانه نقدی وجود دارد که اگر کسی به سمت کالابرگ برود یارانه 
نقدی اش حذف می شود یا اگر یارانه نقدی را دریافت کند نمی تواند 

به سمت کالابرگ برود. 
مدیرکل دفتر اطلاعات وزارت رفاه اجتماعی افزود: در سال 1401 
این موضوع مطرح شد که به خانوارهایی که یارانه نقدی را تبدیل به 
یارانه اعتباری کنند؛ یارانه تشــویقی تعلق می گیرد. این نگرانی که 
مردم در زمان حاضر دارند از آن بابت اســت؛ اما واقعیت این است 
که یارانه نقدی به موازات یارانه کالابرگ همزمان اجرا می شــود و با 
استفاده یکی از آنها، دیگری قطع نمی شود. هرچند پیش بینی هایی 
شده است که مردم در سال جاری بتوانند بین یارانه هایشان انتخاب 
کنند که آیا یارانه نقدی باشد یا کالابرگ که فعلاً  اجرائی نشده است.
گفتنی اســت، طرح کالابرگ الکترونیک نخســتین بار در سال 
1401 به طور جدی مطرح شــد و پس از آزمون و خطاهای مکرر، 
نهایتاً در دولت سیزدهم اجرا شد. رقم تخصیص یافته به مشمولان، 
در دور جدیــد اجــرای این طرح که از اواخر ســال گذشــته آغاز 
شــده، به دهک های یک تا ســه درآمدی ماهانه 500 هزار تومان 
 و به دهک هــای چهار تا هفت، 350 هزار تومان اعتبار برای خرید

11 قلم کالای اساسی است. 
این اعتبار تنها در فروشــگاه های طرف قرارداد و برای کالاهایی 
خاص قابل استفاده است. با آغاز مرحله دوم طرح کالابرگ الکترونیک، 
واریز اعتبار برای دهک های درآمدی چهار تا هفت از روز سه شنبه 

تأخیر ۹ ماهه در اجرای قانون ســاماندهی 27 فروردین ماه آغاز شده است.
بازار مسکن، مســتأجران را در آستانه فصل 

جابه جایی ها با مشکل مواجه می کند.
حدود یک هفته قبل احمد اسدیان؛ معاون نظارت 
و بازرســی امور تولیدی ســازمان بازرسی کل کشور 
در نامــه ای به وزیر راه و شهرســازی بر اجرای قانون 
ساماندهی بازار زمین، مسکن و اجاره بها تأکید کرد و 
خواستار ساماندهی وضعیت اجاره بها در فصول آینده، 

به ویژه بهار و تابستان شد.
به گزارش خبرگزاری میزان، طبق ماده 8 این قانون، 
وزارت راه و شهرسازی موظف است با همکاری نهاد های 
 مرتبط، بازه های قیمت اجاره بها را به صورت منطقه ای 
)با توجه به معیار هایی مانند موقعیت جغرافیایی، سن بنا 
و...( در کلان شهر ها تعیین و این اطلاعات را به صورت 

رایگان و برخط در اختیار عموم قرار دهد.
تأخیر در پرداخت تسهیلات ودیعه مسکن

معاون ســازمان بازرســی کل کشور همچنین از 

تأخیر در اجرای ماده 9 قانون ســاماندهی مســکن 
انتقاد کرد. براســاس این قانون بانک مرکزی مکلف 
اســت از طریق بانک ها، تســهیلات کمک ودیعه به 
مستأجران آسیب پذیر پرداخت کند و وزارتخانه های 
راه و شهرســازی و رفاه باید ظرف یک ماه گروه های 

نیازمند را اولویت بندی کنند.
با گذشت 9 ماه از تصویب قانون، این اقدامات هنوز 
اجرائی نشده  است. این در حالی است که با نزدیک شدن 
به فصل اجاره بها )بهار و تابســتان(، اجرای این قانون 
می توانست از فشار بر مستأجران کم درآمد بکاهد اما به 

افزایش فشار بر مستأجران منجر شده است.
فرشید ایلاتی؛ کارشناس سیاست گذاری مسکن 
با اشاره به ورود سازمان بازرسی به موضوع نظارت بر 
اجرای قانون ساماندهی بازار زمین، مسکن و اجاره بها، 
اظهار کرد: بر اساس ماده 174 قانون اساسی، سازمان 
بازرسی کشور موظف به نظارت بر حسن اجرای قوانین 
در دستگاه های اجرائی است و این ورود بموقع می تواند 

به بهبود روند اجرای این قانون کلیدی کمک شایانی 
کند. او افزود: تجربه نشــان داده است که بسیاری از 
قوانین مصوب مجلس، پس از گذر از مرحله تصویب با 
چالش های اجرائی مواجه می شوند. در چنین شرایطی، 
نقش ســازمان بازرســی به عنوان نهاد ناظر بر اجرای 
صحیح قوانین، حیاتی و تعیین کننده است. این نظارت 
باید مستمر و همه جانبه باشد تا از انحرافات احتمالی 

در مسیر اجرای قانون جلوگیری شود.
ابهامات و نواقص یک قانون

کارشــناس سیاســت گذاری مســکن به بررسی 
اشکالات موجود در قانون ساماندهی بازار زمین، مسکن 
و اجاره بها، پرداخت و تصریح کرد: در بند های 8 و 9 این 
قانون، ابهامات و نواقصی وجود دارد که سازمان بازرسی 
به درستی آنها را شناسایی و مورد اشاره قرار داده است. 
وی افزود: این موارد شامل شفاف نبودن مکانیزم های 
نظارتــی و ضعــف در تعیین دقیق مســئولیت های 
دستگاه های اجرائی ذی ربط می شود که رفع این نواقص 

می تواند به افزایش کارایی قانون کمک کند.
کارشناس سیاســت گذاری مســکن با اشاره به 
عملکرد وزارت راه وشهرســازی گفت: متأســفانه این 
وزارتخانه در یک سال گذشته در انجام تکالیف محوله 
از جمله تدوین آیین نامه های اجرائی، ایجاد سامانه های 
نظارتی و تعیین ضوابط دقیق قیمت گذاری مســکن 
تأخیر داشــته است. بنابراین، با نزدیک شدن به فصل 
جدید اجاره بها، ضرورت دارد وزارت راه و شهرسازی با 
سرعت بیشتری نسبت به انجام این تکالیف اقدام کند.
ایلاتی در تشــریح اهمیت قانون ساماندهی بازار 
مســکن اظهار کــرد: این قانون به دلیــل جامعیت و 
گســتردگی حوزه های تحت پوشــش، می تواند ابزار 
مؤثری برای مدیریت بازار مســکن باشــد. از مالیات 
بر اراضی بایر تا نظــارت بر واحد های خالی و تنظیم 
بازار اجاره، همگی از ظرفیت های این قانون محسوب 
می شــوند که در صورت اجرای صحیح می توانند به 

تعادل بخشی بازار مسکن کمک کنند.

تأخیر ۹ ماهه وزارت راه و شهرسازی در اجرای قانون ساماندهی بازار مسکن

سرویس اقتصادی-
ترویج  و  آموزش  تحقیقات،  رئیس ســازمان 
کشــاورزی گفت: منظورم این نبــود که »تولید« 
گندم کشور هشت تا ۹ میلیون تن است بلکه گفتم 
»خرید تضمینی« این محصول در سال جاری این 

مقدار می شود.
به گزارش خبرنــگار ما، غلامرضا گل محمدی دیروز 
در نشست خبری پنجاهمین ســالگرد تاسیس سازمان 
تحقیقــات، آموزش و ترویج کشــاورزی با اصلاح خبری 
که به نقل از او درباره تولید گندم کشــور منتشــر شده، 
اظهارداشــت: منظورم این نبود که »تولید« گندم کشور 
هشت تا 9 میلیون تن است بلکه گفتم »خرید تضمینی« 
این محصول در سال جاری این مقدار می شود. تولید گندم 

امسال به 10 میلیون تن می رسد.
او با بیان اینکه برنامه الگوی کشــت از سوی سازمان 
تحقیقات، آموزش و ترویج کشــاورزی، ارائه شده است، 
افزود: 70 درصد الگوی کشــت ارائه شده، اجرائی شده، 
اما تا زمانی که ابزار لازم را نداشته باشیم، نمی توانیم این 
طرح را به طور کامل اجرا کنیم. به عنوان مثال برای یک 
اســتان کشت 10 هزار تن از یک محصول را برنامه ریزی 

کردیم اما به دلیل افزایــش قیمت آن در بازار، 30 هزار 
هکتار کشــت کرده اند که موجب می شود محصول روی 

دست کشاورز بماند.
رئیس سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی با 
بیان اینکه 60 میلیون دلار کل بودجه این سازمان است 
اما نهاده های فناورانه آن دو میلیارد دلار برآورد می شود 
که یک میلیارد دلار آن مربوط به هســته های اولیه بذر 
اســت، ادامه داد: در حال حاضر در تولید 98 درصد بذور 
کشور خودکفا هستیم اما در تولید بذور هیبرید مشکلاتی 
وجود دارد که برای رفع آن اقداماتی در دست انجام است. 
بنابراین، اثربخشــی ســازمان تحقیقات آموزش و ترویج 
کشاورزی و اساس منابع مالی دریافتی 30 برابر است که 

نشان دهنده کارایی آن به حساب می آید.
گل محمــدی تصریح کــرد: با وجــود اینکه گفته 
می شــود محصولات کشاورزی مشمول تحریم نیست اما 
نهادهای متولــی، تحریم هایی در زمینه بذور برای ایران 

تحمیل کرده اند و برخی بذور به ایران داده نمی شود.
وی با اشــاره به اینکه 70 درصد واکسن های انسانی 
و دامی و 30 درصد واکســن های طیور کشور توسط این 
سازمان تولید می شــود، افزود: سازمان تات، دو واکسن 

جدید دامی و دوگانه طیور و پادزهر مار گزیدگی را اخیراً 
به بازار معرفی کرده و امروز می توان اعلام کرد که میزان 
فوت ناشی از مار گزیدگی در کشور به صفر رسیده است.

محصولات ایرانی سالم است
 رئیس سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی 
در ارتباط با اخبار برگشت خوردن محصولات کشاورزی 
ایران از سایر کشورها گفت: اینکه گفته می شود محصولات 
کشاورزی ما آلوده است صحت ندارد؛ زیرا میزان مصرف 
سموم کشاورزی در کشور کمتر شده و سموم پرخطر نیز 
حذف شده و گزارشی درباره برگشت خوردن یا باقی مانده 
بیش از حد محصولات کشــاورزی وجود ندارد. برگشت 
خوردن اخیر محصولات محصول کشاورزی از روسیه نیز 
به دلیل عدم تطابق ضوابط بهداشتی میان ایران و روسیه 

و عدم ثبت مشخصات آن محصول در این کشور بود.
گل محمدی در پاسخ به ســؤالی درباره اینکه چند 
درصد از یافته های بخش کشاورزی وارد عرصه می شوند 
تصریح کرد: تا به امروز نتوانستیم درصد مشخصی برای 
 ایــن زمینه ارائــه دهیم اما از ابتــدای انقلاب که حدود

25 میلیون تن محصول کشــاورزی تولید می شد اکنون 
به 130 میلیون تن رســیده که به معنی نفوذ تحقیقات 

انجام شده به عرصه بخش کشاورزی است. وی درخصوص 
اثربخشی تحقیقات در کشت دیم نیز گفت: یک میلیون 
و 500 هزار تن افزایش عملکرد در طرح جهش تولید در 
دیمزارها داشته ایم اما قبول داریم که برخی از یافته های 
که در این مؤسسه انجام شده عملا زمینه حضور به بازار 
نداشته است. اگر در جهش تولید موفق عمل شد و افزایش 
تولید 35 درصدی محقق گردید 60 درصد مدیون ارقام 

اصلاح شده سازمان تات بوده است.
تلاش برای خودکفایی برنج و شکر

رئیس سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی 
با اشــاره به بحث خودکفایی 90 درصدی در تولید برنج 
گفت: به دنبــال ورود ارقام پر محصــول با عملکرد بالا 
هســتیم. همچنین با اجرای طرح های کلان، خودکفایی 
100 درصدی در تولید شکر تا پایان برنامه هفتم توسعه، 

محقق خواهد شد.
گل محمدی با اشاره به اینکه این سازمان تسهیلات 
مالــی نیز برای تحقیقــات علمی در زمینه کشــاورزی 
پرداخت کرده اســت، افزود: برای هفت هزار نفر محقق 
بخش کشــاورزی 200 میلیارد تومان تســهیلات بانکی 

پرداخت کرده است.

رئیس سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی:

تولید گندم کشور امسال به 10 میلیون تن می رسد

سرویس اقتصادی- 
به گفتــه فعالان اقتصادی، گــره زدن اقتصاد 
به مذاکرات می تواند جنبه منفی داشــته باشد و 
دولت باید به جای تمرکز بر رفع تحریم و مذاکره، 
بر همگرایی و توسعه روابط با کشورهای همسایه 

متمرکز شود. 
کارشناسان و فعالان اقتصادی معتقدند ظرفیت های 
متنوعی برای برقراری مناسبات اقتصادی پیش روی کشور 
وجود دارد و کارهای زیادی در این زمینه بر زمین مانده 
اســت که باید به جای معطل ماندن برای نتایج مذاکرات 

ایران و آمریکا، آن ها را پیگیری کرد.
»محمد آقا قوام«، نماینده اســبق ایران در صندوق 
بین المللی پول، با حضور در یک برنامه رادیویی، در تحلیل 
نوسانات اخیر نرخ ارز گفت: این تغییرات بیش از آنکه ریشه 
در بنیادهای اقتصادی داشته باشد، تحت تأثیر عوامل و جو 
روانی حاکم بر بازار اســت. نرخ ارز اصولاً تابعی از عوامل 
مختلف است که یکی از مهم ترین این عوامل، مؤلفه های 

روانی و انتظاراتی است که در جامعه شکل می گیرد.
وی با اشاره به اینکه جو روانی فعلی ناشی از امیدواری 
به نتیجه بخش بودن مذاکرات و احتمال رفع تحریم ها یا 
کاهش آن هاست، بیان کرد: در چنین شرایطی، دارندگان 
ارز برای جلوگیری از ضرر بیشتر اقدام به فروش می کنند 
و متقاضیان نیز خرید خود را به تعویق می اندازند که این 

کاهش تقاضا و افزایش نسبی عرضه، به پایین آمدن نرخ 
ارز منجر شده است.

آقا قوام با تصریح بر اینکه نوســانات کوتاه مدت یک 
یــا دوهفته ای یا حتی ماهانه تأثیر معناداری بر اســاس 
اقتصادی کشــور نمی گذارد و اثرات پایدار در بلندمدت 
مشخص می شود، تأکید کرد: نباید تمام توجه و برنامه ریزی 
اقتصادی کشور را معطوف به این نوسانات زودگذر کرد، 
بلکه باید راه اساسی و تقویت بنیان های اقتصادی داخلی 
را دنبال کرد. این رویکرد، هم راستا با تأکیدات مقام معظم 
رهبری مبنی بر عدم گره زدن مؤلفه های اقتصادی به نتیجه 

مذاکرات است.
متنوع کردن روابط اقتصادی

آقا قوام در تشریح راهکارهای تقویت اقتصاد داخلی 
عنوان کرد: باید سیاســت هایی نظیر سرمایه گذاری برای 
تولید، تقویت کلی تولید ملی، افزایش اشتغال، گسترش 
روابط اقتصادی با همســایگان در چارچوب قراردادهای 
دوجانبــه، تقویت حضــور در پیمان هــای منطقه ای و 
تشکل هایی مانند بریکس را بدون معطلی و چشمداشت 
به نتیجه مذاکرات، با جدیت پیش برد. وی به قراردادهای 
بلندمدت با چین و روســیه اشاره کرد و گفت: پیگیری و 
اجرای این قراردادها نباید منوط به نتایج مذاکرات باشد 

و لازم است این مسیرها به موازات دنبال شوند.
این تحلیلگر مسائل اقتصادی با یادآوری تجربه های 

گذشته اظهار کرد: متأسفانه در گذشته دولت ها با مشاهده 
پیام هــای مثبت از ســوی غرب، گاهــی از ظرفیت های 
همکاری با شرق غافل شدند. به عنوان مثال، در حالی که 
کشور با بحران کرونا و آمار بالای تلفات مواجه بود، تعلل 
در برقراری ارتباط مؤثر با کشــورهایی مانند چین برای 
تأمین واکســن، نشــان دهنده نوعی نگاه منتظر به غرب 
بود، درحالی که مســیرهای جایگزین و قابل اتکایی وجود 
داشــت. تجربه برجام نیز باید به عنوان درسی برای عدم 
پیوند زدن همه امور، حتی معیشــت مردم، به یک توافق 

خارجی مدنظر قرار گیرد.
وی بیان کرد: مردم، نخبگان و فعالان اقتصادی باید به 
این درک برسند که ایران مسیر پیشرفت خود را فارغ از 
نتیجه مذاکرات دنبال می کند؛ زیرا اتکا به نتیجه مذاکرات 
با توجه به این عدم قطعیت ها، منطقی نیست و باید با قوت، 
راه تقویت مؤلفه های قدرت اقتصادی داخلی که مشخص 
و قابل برنامه ریزی هستند، ادامه یابد؛ زیرا گره زدن اقتصاد 

به مذاکرات می تواند جنبه منفی داشته باشد.
ظرفیت بازارهای منطقه

»جلیل جلالی فــر«، تحلیلگر اقتصادی، هم در مورد 
تأثیر مذاکرات از یکســو و ظرفیت های داخلی از ســوی 
دیگر در تحقق رشــد اقتصادی مورد نظر در برنامه هفتم 
توســعه اظهار کرد: به عنوان یک فعال اقتصادی، دیدگاه 
من این اســت که برداشته شدن تحریم ها قطعاً در رشد 

اقتصادی اثرگذار است، اما اینکه امید داشته باشیم صرف 
رفع تحریم ها در رشــد اقتصادی مؤثــر خواهد بود، نگاه 

اشتباهی است.
بــه گزارش مهــر، وی عنوان کرد: رشــد اقتصادی 
مبتنی بر توســعه تولید، صادرات و سرمایه گذاری است. 
ســرمایه گذاری های داخلی مــا تاکنون انجام شــده و 
خودکفایی در تولیــدات داخلی هم به اندازه مورد توجه 
صورت می گیرد. این تحلیلگر اقتصادی اضافه کرد: بازارهای 
بزرگ مانند هند و روســیه و منطقه اوراسیا فرصت های 
مناســبی برای صادرات هستند و ما هنوز حتی به اندازه 
10 درصد هم از فرصت های موجود در کشورهای اطرافمان 

استفاده نکرده ایم.
جلالی فر خاطرنشــان کرد: دولت و حاکمیت باید به 
جــای تمرکز بر رفع تحریــم و مذاکره، روی همگرایی و 
توسعه روابط با کشورهای همسایه متمرکز شوند تا قدرت 
اقتصادی و اجتماعی کشور تقویت شود و بعد از آن به دنبال 
مذاکره و توافق باشیم. در غیر این صورت، اگر در موضع 

ضعف دیپلماسی داشته باشیم، نتیجه نخواهیم گرفت.
وی ادامه داد: ما دارای ظرفیت های بسیار ارزشمند و 
غنی در کشور هستیم و خیلی سخت نیست با حضور در 
بازارهای منطقه، اقتصاد کشــور را شکوفا کنیم. البته که 
ما با همه دنیا باید ارتباط عادلانه، غیرتمندانه و مبتنی بر 

عزت داشته باشیم.

ابلاغ
کارگاه / شرکت پیمانکاری شرکت تعاونی سام گروه ۱۶۳

درخواســت بازنشســتگی پیش از موعد آقای غلامحسین حسینی در کارهای سخت و 
زیان آور که در جلسه مورخ 24 / 10 / 1403 کمیته بدوی استانی این اداره کل مطرح 

شده و شغل ایشان به شرح ذیل مورد تایید قرار گرفته است:
شغل جوشکار از تاریخ ۱ / 7/ ۹۰ لغایت ۲۹ / ۱۲ / ۹۰

این رای از طریق چاپ در جراید کثیرالانتشــار به شما ابلاغ می گردد. بدیهی است موظفید  در 
اسرع وقت برای رسیدگی به این ابلاغ به  نهاد مربوطه مراجعه و اقدامات لازم را مبذول نمایید.

اداره کل تعاون ، کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر

ابلاغ
کارگاه / شرکت سحر بتن لیان

درخواســت بازنشســتگی پیش از موعد آقای غلامحسین حسینی در کارهای سخت و 
زیان آور که در جلسه مورخ 24 / 10 / 1403 کمیته بدوی استانی این اداره کل مطرح 

شده و شغل ایشان به شرح ذیل مورد تایید قرار گرفته است:
شغل جوشکار از تاریخ ۱ / 4/ 83 لغایت 3۰ / ۹ / 83

این رای از طریق چاپ در جراید کثیرالانتشــار به شــما ابلاغ می گردد. بدیهی اســت 
موظفید  در اسرع وقت برای رسیدگی به این ابلاغ به  نهاد مربوطه مراجعه  و اقدامات 

لازم را مبذول نمایید.
اداره کل تعاون ، کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر

ابلاغ
کارگاه / شرکت درب و پنجره سازی حسن احمدی

درخواســت بازنشســتگی پیش از موعد آقای غلامحسین حسینی در کارهای سخت و 
زیان آور که در جلسه مورخ 24 / 10 / 1403 کمیته بدوی استانی این اداره کل مطرح 

شده و شغل ایشان به شرح ذیل مورد تایید قرار گرفته است:
شغل جوشکار از تاریخ ۱ / 3/ 86 لغایت 3۰ / ۱۰ / 86

این رای از طریق چاپ در جراید کثیرالانتشــار به شما ابلاغ می گردد. بدیهی است موظفید  در 
اسرع وقت برای رسیدگی به این ابلاغ به  نهاد مربوطه مراجعه و اقدامات لازم را مبذول نمایید.

اداره کل تعاون ، کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر

آگهی تحدید حدود اختصاصی ششدانگ یک قطعه 
زمین مزروعی واقع در قسمت شرق جاده قدیم اهواز 

به مسجد سلیمان تحت پلاک ۹75 بخش 7 باوی
رأی شماره 14036031712602265-1403/10/22 هیأت  برابر  اینکه  به  نظر 
سند  فاقد  ساختمان های  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
رسمی مستقر در واحد ثبتی باوی تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای 
عبدالحسین عظیمی فرزند خلیل بشماره شناسنامه 1740769902 صادره 
)زراعی(  مزروعی  زمین  قطعه  یک  در   1740769902 ملی  شماره  به  اهواز  از 
به مساحت 463۲۹ مترمربع )4/63۲۹ هکتار( در قسمتی از پلاک ۹7۵ 
منصور  سید  حاج  آقای  سهمی  موضوع  شده  خریداری  باوی   7 بخش 
گردیده  محرز  گردید،  واگذار  متقاضی  به  که  )مالک رسمی(  کاظمی محمدی 
و اینکه ششدانگ اراضی مزروعی واقع در قسمت شرق و غرب جاده قدیم اهواز 
به مسجد سلیمان تحت پلاک 975 واقع در بخش 7 باوی بنام دولت معرفی و 
تحدید  و  نیامده  بعمل  مذکور  پلاک  ثبت  تقاضای  تاکنون  که  شده  آماربرداری 
ثبت  قانون   15 ماده  طبق  حدود  تحدید  است.  ثبت  جریان  در  و  نشده  حدود 
امکان پذیر نبوده و لذا آگهی تحدید حدود  اختصاصی آن با استناد قانون مذکور و 
به درخواست متقاضی فوق منتشر و به اطلاع مالک و مجاورین و صاحبان حقوق 
ارتفاقی می رساند که عملیات تحدید حدود و نقشه برداری در ساعت هشت صبح 
اعتراض  و شروع خواهد شد.  انجام  در محل  مورخ 1404/02/02  روز سه شنبه 
نسبت به حدود و حقوق ارتفاقی با توجه به ماده 20 قانون ثبت از تاریخ تنظیم 
صورت مجلس به مدت سی روز پذیرفته می شود و معترض موظف است که ظرف 

مدت یک ماه به دفتر دادگاه مراجعه و جریان واخواهی خود را پیگیری نماید. 
تاریخ تحدید حدود روز شنبه 1404/02/27     تاریخ انتشار: 1404/02/02
احمد شعیبی
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک باوی

شناسه آگهی: ۱۹۱68۲۹

تسلیت

تاریخ انتشار: ۱4۰4/۰۲/۰۲

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه نوبت اول 
جلسه مجمع عمومی عادی به طور ســالیانه نوبت اول شرکت تعاونی مصرف 
کارکنان دانشــگاه صنعتی شریف به شماره ثبت 36910 رأس ساعت 11:00 
روز شنبه مورخ 1404/02/27 به آدرس تهران، خیابان آزادی، دانشگاه صنعتی 

شریف، سالن جابر ابن حیان تشکیل مي گردد.
از کلیه اعضا دعوت می شــود شــخصا یا وکالتاً جهت اتخاذ تصمیم نســبت به 
موضوعات ذیل در این جلسه حضور به هم رسانند. ضمنا به اطلاع می رساند به 
موجب ماده 19 آیین نامه تشکیل مجامع عمومی تعداد آرا وکالتی هر عضو 1 رای 
و هر شخص غیر عضو نیز تنها 1رای خواهد بود و اعضاء متقاضی اعطای نمایندگی 
می بایست به همراه نماینده خود حداکثر تا تاریخ 1404/02/24 درمحل تعاونی 

حاضر تا پس از احراز هویت و تایید وکالت برگه ورود به مجمع دریافت دارند.
متقاضیان سمت های هیئت مدیره و بازرسی حداکثر پنج روز پس از تاریخ انتشار 

آگهی مدارک خود را به دفتر تعاونی تحویل دهند.
دستور جلسه:

*قرائت گزارش هیئت مدیره و بازرس
*انتخاب اعضای اصلی و علی البدل هیئت مدیره 

*انتخاب بازرس اصلی و علی البدل 
*طرح و تصویب صورت های مالی سال های 1390 تا 1403

*تعیین روزنامه کثیرالانتشار برای درج آگهی های شرکت
تذکر: داوطلبین بایستی مدارک مربوط به تصاویر کارت ملی، شناسنامه، کارت 
پایان خدمت، مدرک تحصیلی، سوابق تجربی، گواهی عدم سوءپیشینه به همراه 
فرم تکمیل شده کاندیداتوری خود را حداکثر تا 5 روز پس از تاریخ انتشار این 

آگهی به دفتر تعاونی تحویل و رسید دریافت نمایند.
هیئت مدیره شرکت تعاونی

تاریخ انتشار: ۱4۰4/۰۲/۰۲

آگهي دعوت مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول
شرکت تعاونی مصرف کارکنان دانشگاه صنعتی شریف به شماره ثبت ۳۶۹۱۰ 
جلسه مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول شرکت تعاونی مصرف کارکنان دانشگاه صنعتی 
شریف به شماره ثبت 36910 رأس ساعت 9:00 روز شنبه مورخ 1404/02/13  به آدرس 

تهران، خیابان آزادی، دانشگاه صنعتی شریف، سالن جابر ابن حیان تشکیل مي گردد.
لذا از کلیه اعضاء دعوت مي شــود با در دســت داشــتن معرفی نامه از شرکت تعاونی 
راس ساعت مقرر در محل مذکور حضور به هم رسانید و یا وکیل/نماینده خود را کتبا 
معرفی نمایند، ضمنابه اطلاع می رســاند به موجب ماده 19 آیین نامه تشکیل مجامع 
عمومی تعداد آرا وکالتی هر عضو 1رای و هر شخص غیر عضو نیز تنها 1رای خواهد بود 
و اعضاء متقاضی اعطای نمایندگی می بایســت به همراه نماینده خود حداکثر تا تاریخ  
1404/02/10 در محــل تعاونی حاضر تا پس از احراز هویت و تایید وکالت برگه ورود 

به مجمع دریافت دارند.
دستور جلسه:

۱- طرح و تصویب اساسنامه جدید )به روزرسانی اساسنامه(
۲- اصلاح تبصره ماده 21 اساسنامه )نحوه دعوت اعضا به مجامع(

3- اصلاح ماده 22 اساسنامه )تعیین ترکیب هیئت مدیره(
 هیئت مدیره شرکت تعاونی

جدول نرخ سکه ، ارز و بورس
قیمت بازار )به تومان(نوع سکه

74/800/000سکه تمام طرح جدید
70/200/000سکه تمام طرح قدیم

47/500/000نیم سکه
25/500/000ربع سکه

13/700/000گرمی
6/757/200هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
65/265دلار )توافقی(
71/154یورو )توافقی(

83/635پوند
1/624لیر ترکیه

16/368درهم امارات
49/288هزار دینار عراق

بورس
3/137/356شاخص کل بورس تهران

895/926شاخص کل هموزن

سرویس اقتصادی- 
اگرچه وزیر نیرو پیش از این وعده داده بود در سال 
۱4۰4 مشکلی به لحاظ قطعی برق نداشته باشیم، اما 
روند تولید برق، به ویژه در حوزه تجدیدپذیرها، قابل 

قبول نیست.
به گزارش خبرنگار ما، اواسط فروردین بسیاری از مناطق 
کشــور، از جمله اســتان های مازندران، خراسان رضوی و 
کردســتان، با خاموشی مواجه شدند. همان زمان، جداولی 
در فضای مجازی به عنوان جداول خاموشــی ها منتشر شد 
که اغلب مربوط به نقاط خاصی از کشور بودند. اخباری نیز 
 تحت عنوان انتشار جدول خاموشی سراسری در فروردین ماه 

در برخی رسانه ها منتشر شد.
این غافلگیری در ادامه دامن صنایع بزرگ را هم گرفت. 
فولادســازان که تا پایان سال گذشته با مشکلات جدی در 
تأمین گاز و برق روبه رو بودند، انتظار داشــتند حداقل یک 
ماه از ســال جدید را بدون محدودیت های انرژی پشت سر 
بگذارند، اما از نیمه فروردین ماه، به طور ناگهانی با اخطارهای 
اداره های برق منطقه ای مواجه شده و ناچار به کاهش مصرف 

برق خود شده اند. 
»سید رسول خلیفه سلطانی«، دبیر انجمن تولیدکنندگان 
فولاد، با انتقاد از محدودیت های بی ســابقه تأمین برق، روز 
25 فروردین در این باره اظهار داشت: محدودیت های جدید 
اعمال شده به کاهش 30 تا 50 درصدی تأمین برق واحدها 
انجامیده است و در مواردی حتی به 80 درصد نیز می رسد. 
وی ادامه داد: چنین شرایطی که در سال های اخیر بی سابقه 

بوده، مشکلات جدی برای تولید و ادامه فعالیت این صنعت 
به وجود آورده است.

 قطع برق در حضور وزیر نیرو
به گزارش فارس، دیروز همایش جشنواره شهید رجایی 
برای انتخاب دستگاه های برگزیده دولتی در محل پژوهشگاه 
نیــرو با حضور وزیر نیرو آغاز شــد. در لحظات ابتدائی این 
همایش، برق ســالن جلسات در پژوهشگاه نیرو قطع شد و 
همایش در فضای تاریک و با نور تلفن های همراه آغاز گردید.

علی آبادی با اشــاره به حاشیه قطع برق در ابتدای این 
برنامه گفت: قبل از شــروع سخنرانی در این رابطه از همه 
واحد های مرتبط با موضوع توزیع برق پرس و جو کردم. در 
نهایت متوجه شدیم قطع برق مرتبط با قطع فیوز روشنایی 
ســالن پژوهشگاه نیرو بوده و هیچ موضوعی مرتبط با قطع 

دفعی در منطقه گزارش نشده بود.
 باز هم وعده تجدیدپذیرها

وزیر نیرو در حاشیه این جشنواره هم اعلام کرد: محیط 
کســب و کار برق تجدیدپذیر جذاب شده و در حال حاضر 
78 هــزار مگاوات متقاضی برای احــداث برق تجدیدپذیر 
وجــود دارد و 35 هزار مگاوات برق تجدیدپذیر در دســت 
اقدام است. به گفته علی آبادی، مسئولان بر لزوم همراهی 
مــردم در اجرای این برنامه ها تأکید کردند و ابراز امیدواری 
کردند که با همکاری عمومی، بتوانند بهبود و پیشرفت های 
بیشتری در این حوزه به دست آورند. ناترازی برق به 24 هزار 
مگاوات می رسد، اما پیش بینی می کنیم که با اجرای برنامه ها، 

ناترازی به کمتر از 10 هزار مگاوات برسد.

وی خبر داد که در حال حاضر تجهیزات وارداتی برای 
احداث نیروگاه تجدیدپذیر بــه ظرفیت هزار مگاوات روی 
کشــتی اســت و به زودی وارد کشور می شــود. وزیر نیرو 
همچنین گفت که واحدهای دو مگاواتی برق تجدیدپذیر در 
1000 نقطه کشور شناسایی شده و به زودی اجرا می شود 
و اکنــون 40 تا 50 مگاوات آماده افتتاح اســت. علی آبادی 
تأکید کرد: بر اســاس گفته رئیس جمهور، باید 100 درصد 
برق ادارات کشــور از منابع تجدیدپذیر و برق خورشــیدی 

تأمین شود.
 ضرورت صرفه جویی

وزیر نیرو در ادامه اظهار داشت: ما در موقعیتی هستیم 
که می توانیم روزانه 1000 مگاوات صرفه جویی برق داشته 
باشــیم و در این خصوص در جلسه سران قوا پیشنهاد شد 
که از نیمه اردیبهشــت ماه ساعت کار ادارات شناور شود تا 

صرفه جویی در برق صورت گیرد.
علــی آبادی افزود: امروز به ســقف تولید زیرســاخت 
رســیده ایم، اما در موضوع مصرف بد مصرف هســتیم. ما 
نمی خواهیم در حوزه بد مصرفــی صرفاً توصیه کنیم بلکه 
باید اقدامات اصلاحی نیز انجام شود. به عنوان مثال، هرکس 
بیش از الگو مصرف کرد، باید برق مورد نیاز خود را از بازار 

آزاد تهیه کند.
 ماجرای یک توصیه

وی با بیان اینکه میزان تولید ناخالص کشور با نسبت 
مصرف متناســب نیست، اظهار داشت: چندی قبل در 
زمان ارائه گزارش عملکرد خدمت مقام معظم رهبری، 

ایشان هم بر مدیریت مصرف تأکید کردند.
البتــه خوب بود وزیر نیرو به وعده های خود در حضور 
رهبر انقلاب برای جبران ناترازی ها نیز اشــاره می کرد. در 
جریان بازدید مقام معظم رهبری از نمایشگاه دستاوردها و 
توانمندی های بخش خصوصی که در تاریخ 2 بهمن ســال 
گذشته در حسینیه امام خمینی)ره( برگزار شد، وزیر نیرو 
درباره رفع ناترازی ها در کشور عنوان کرد: »امسال به فضل 
الهی و ان شاءالله فکر می کنم که تقریباً ما ناترازی را برطرف 
خواهیــم کرد.« در ادامه این گفت وگو بود که رهبر انقلاب 

فرمودند: بهترین راه صرفه جویی است.
گفتنی است وزیر نیرو در بهمن 1403 در سفر استانی 
هیئت دولت به خوزستان هم با اشاره به اینکه شرایط برق 
کشور در سال آینده بهتر از امسال است، افزود: امیدوارم تا 
پایان ســال به وضعیتی برسیم که در سال 1404 مشکلی 
به لحاظ قطعی برق نداشته باشیم. علی رغم این وعده ها، اما 
رونــد تولید برق، حداقل در حوزه تجدیدپذیرها، روند قابل 

قبولی نیست.
خبرگزاری ایرنا وابســته به دولت با تأیید این مســئله 
به تازگی گزارش داد: وزیر نیرو ســال گذشته گفته بود که 
ظرفیت انرژی های تجدیدپذیر قبل از پایان سال به یک هزار 
و 800 مگاوات افزایش خواهد یافت. این گزارش می افزاید 
که اکنون و با بروز خاموشی های زودتر از زمان اوج مصرف 
به نظر می رسد که انرژی های تجدیدپذیر از روند خاموشی ها 
عقب مانده و این بخش نمی تواند به تأمین برق در زمان اوج 

مصرف کمکی بدهد.

وضعیت مبهم تأمین برق در تابستان

و  کوچک  صنایــع  مدیرعامل ســازمان 
شــهرک های صنعتی ایــران از احیای هزار و 
344 واحد صنعتی و افزایش ظرفیت های تولید 

خبر داد.
به گزارش ایرنا، »رضا انصاری« اظهار کرد: احیای 
واحدهای صنعتی با هــدف افزایش ظرفیت تولید و 
بازگشت نیروی کار است که در این زمینه سال گذشته 
شاهد بازگشت واحدهای صنعتی راکد به عرصه تولید 

بودیم. وی افزود: بیشترین احیای واحدهای صنعتی 
با 125 واحد صنعتی به اســتان تهران و 124 واحد 
صنعتی به اســتان اصفهان اختصاص دارد که سهم 
بســزایی در ارتقای تولید و افزایش بهره وری داشته 

است.
این مســئول با اشــاره به شناســایی مشکلات 
واحدهــای صنعتی بیــان کرد: کمبود ســرمایه در 
گردش، تغییــرات نرخ ارز و مســائل پولی و بانکی 

واحدهــای تولیدی، تامین مواد اولیه، ناترازی انرژی، 
اخذ تسهیلات و رفع مشکلات زیرساختی و در برخی 
مواقــع واگذاری کامل واحد توســط مالک اصلی به 
سرمایه گذار از مهم ترین مشکلات این واحدها است.

انصاری ادامه داد: حل مشــکل اختلاف شرکاء، 
ارتقا فناوری و بهینه کردن خط تولید، حل مشکلات 
حقوقی و واگذاری توسط بانک به سرمایه گذار جدید و 
سایر مواد مشکلات عمده ای را برای صنایع ایجاد کرده 

بود که در اســتان های مختلف با رسیدگی مسئولان 
مربوطه صنایع راکد به چرخه تولید بازگشتند.

وی با اشاره به نامگذاری سال از سوی رهبر معظم 
انقلاب اسلامی با عنوان سرمایه گذاری در تولید گفت: 
این سازمان از طریق تأمین زیرساخت های لازم مانند 
برق و آب جهت نوســازی و بازسازی واحد و کمک 
به حل مشــکلات واحدهای صنعتی به دنبال ارتقای 

بهره وری و افزایش تولید است.

معاون وزیر صمت خبر داد

احیای 1344 واحد صنعتی در سال گذشته


